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országgyű lési képviselő

Írásbeli választ igénylő kérdés

Kövér László,
az Országgyűlés elnöke részér e

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7 . cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgy űlésről szóló 2012. évi
XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igényl ő kérdést kívánok
benyújtani

Szíjjártó Péter Külgazdasági és Külügyminiszterne k

„ Nem kellene-e inkább visszalépni az angolai nagykövetség megnyitásától? ”

címmel

Tisztelt Miniszter Úr !

Ön, 2015 március 5-én hirdette meg a Déli Nyitás stratégiáját . A Külgazdasági é s
Külügyminisztérium (KKM) a hivatalos indoklás szerint már nem csak keletre, de a fejlődő
Dél-Amerikára és Afrikára is nagyobb figyelmet akar fordítani . Ennek keretében a KKM
nagykövetségeket nyit Ecuadorban, Etiópiában, Ghánában és Angolában .

A 24 milliós, Afrika déli részén elterülő Angola valóban impozáns gazdasági növekedést
mutatott be az elmúlt években, hiszen az ország export-bevételeinek 95 százaléka származik a
kőolajból. Luanda, az ország ötmilliós fővárosa a világ legdrágább városa a nemzetköz i
felmérések szerint. A hazai sajtó már tavaly úgy kalkulált, hogy az angolai nagykövetség
fenntartása mintegy évi 600 millió forintba kerülhet.

Az olajárak azonban összeomlottak az elmúlt másfél évben, az ország az államcs őd szélére
került és 2016 . április 7-én Angola a Nemzetközi Valutaalaphoz fordult pénzügyi segítségért .



Ezek fényében kérem, hogy a következő kérdésekre válaszoljon :

1.) Mennyibe fog kerülni a magyar adófizetőknek a nagykövetség megnyitása és éve s
üzemeltetése a csődbe jutott és Budapesttől 6300 kilométerre fekv ő Luandában?

2.) Miniszter Úr szerint mennyire biztosítja az angolai jogrendszer az ott bejegyzett cége k
tulajdonosi szerkezetének átláthatóságát?

3.) A kétoldalú kereskedelem már eddig is elhanyagolható szinten volt, most viszont Angol a
pénzügyi helyzete miatt további visszaesés várható . Nem gondolja-e azt a Külgazdasági
és Külügyminisztérium, hogy az utolsó pillanatban mégiscsak le kellene fújni a várhatóa n
teljesen feleslegesen működő nagykövetség megnyitását?

Érdemi válaszát előre is köszönöm !

Budapest, 2016. április 14.

Tisztelettel,

Schmuck Erzsébet

Országgyű lési képviselő
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